



AVIS DE CONSULTATION POUR UNE DEMANDE DE COTATION

N° 00002/DC/MINEFOP/CIPM/2025 DU 03 JUIN 2025

RELATIVE AUX TRAVAUX DE BRANCHEMENT DU CENTRE DE FORMATION AUX METIERS (CFM) DE MAROUA AU
RESEAU CAMWATER

1. Objet de la Demande de Cotation

Dans la perspective de la mise en service du Centre de Formation aux Métiers (C.F.M) de Maroua, le Ministre de l'Emploi et de la Formation Professionnelle lance un Avis de Consultation en vue des travaux de raccordement dudit Centre au réseau CAMWATER.

2. Consistance des prestations

Les prestations, objet de la présente Consultation consistent en la confection, la fourniture et l'installation des éléments ci-après :

- ✓ Installation de chantier ;
- ✓ Projet d'exécution de l'ouvrage et plan de recollement ;
- ✓ Piquetage ;
- ✓ Terrassement pour recherche conduites ;
- ✓ Tranchée pour pose conduites ;
- ✓ Tuyau de refoulement et de distribution ;
- ✓ Fourniture et pose du sable épaisseur 20 ;
- ✓ Fourniture et pose de grillage avertisseur ;
- ✓ Fourniture et pose de réducteur 60/50 et autres accessoires ;
- ✓ Fourniture et pose de la conduite de distribution en tuyau pression PEHD 60 mm muni des vannes d'arrêt, y/c accessoires ;
- ✓ Fourniture et pose du tuyau galva 32 mm pour robinet (hauteur BF) ;
- ✓ Fourniture et pose de la conduite de distribution en panflex diamètre 50 mm de raccordement des bâtiments y/c accessoires ;
- ✓ Fourniture et pose de la conduite de distribution en panflex diamètre 50 mm de raccordement de la borne fontaine y/c accessoires ;
- ✓ Fourniture et pose des connectiques de raccordement (coudes et Té Ø 50 mm, Ø32 mm etc.) ;
- ✓ Fourniture et pose robinet 20/27 ;
- ✓ Fourniture et pose vanne d'arrêt de 50 mm et y compris accessoires ;
- ✓ Construction d'un Regard en Béton dosé à 250kg/m³ ;
- ✓ Robinet vanne BB Ø60 ;
- ✓ Essai de pression et désinfection ;
- ✓ Transport matériel ;
- ✓ Branchement et abonnement compteur Camwater.

3. Participation et origine

La participation à cette consultation est ouverte aux entreprises de droit camerounais ayant une expérience dans les travaux d'électrification, répondant aux critères de qualification indiqués dans le présent Dossier de Demande

de Cotation et ne figurant pas sur les listes en matière d'embargo, de blanchiment et/ou de lutte contre le terrorisme des Nations Unies, de l'Union Européenne ou de la France.

4. Financement

Les prestations, objet de la présente Demande de Cotation sont financées par les ressources de la Convention d'Affectation N°CCCM 1277 01 P.

5. Mode de soumission

Le mode de soumission retenu pour cette Demande de Cotation est exclusivement en ligne.

Bien vouloir consulter la procédure de soumission en ligne en annexe de la présente Demande de Cotation.

6. Consultation du Dossier de Demande de Cotation

Le Dossier peut être consulté aux heures ouvrables à la Direction des Affaires Générales du Ministère de l'Emploi et de la Formation Professionnelle sis à Nlongkak ou à l'Unité du Suivi et de Coordination du Projet (l'USCP) au Programme C2D Formation Professionnelle au 2^{ème} étage de l'immeuble MAMCH sis au rond-point Nlongkak à Yaoundé Tél : 698212632/694149972, dès publication du présent avis.

Il peut également être consulté en ligne sur la plateforme Cameroon On Line E-procurement System (COLEPS) aux adresses <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm>.

7. Acquisition du dossier de Demande de Cotation

Le dossier peut être obtenu sur présentation d'une quittance de versement d'une somme non remboursable de cinquante mille (50 000) F CFA payable au trésor public contre récépissé.

8. Cautionnement de soumission

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives un cautionnement de soumission, timbrée, acquitté à la main, accompagné du récépissé délivré par la Caisse des Dépôts et de Consignation attestant du versement de la somme de quatre cent cinquante mille (450 000) FCFA établie par une institution financière agréée par le Ministre chargé des finances pour émettre les cautionnements dans le domaine des marchés publics dont la liste figure dans la pièce 10 du Dossier de Consultation, valable jusqu'à trente (30) jours au-delà de la date initiale de validité des offres.

L'absence du cautionnement de soumission tel que décrit entraînera le rejet pur et simple de l'offre.

NB : Un cautionnement de soumission produit mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considéré comme absent.

Le cautionnement de soumission présenté par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

9. Remise des Cotations

Les offres seront transmises exclusivement par voie électronique via la plateforme COLEPS aux adresses <http://www.marchespublics.cm> ou <http://www.publiccontracts.cm> au plus tard le 02 JUIL 2025 11 heures, heure locale. Une copie de sauvegarde des offres enregistrée sur une (01) clés USB ou CD/DVD devra être transmise au Service des Marchés Publics du Ministère de l'Emploi et de la Formation Professionnelle sis au 3^{ème} étage de l'immeuble ministériel de Nlongkak, sous pli scellé dans une petite enveloppe avec indication claire et lisible "copie de sauvegarde" devra porter la mention :

DEMANDE DE COTATION N°00002/DC/MINEFOP/CIPM/2025 DU 03 JUIN 2025
RELATIVE AUX TRAVAUX DE BRANCHEMENT DU CENTRE DE FORMATION AUX METIERS (CFM) DE MAROUA AU
RESEAU CAMWATER

« A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »

10. Ouverture des plis

L'ouverture des offres aura lieu le 02 JUIL 2025 à 12 heures par la Commission Interne de Passation des Marchés dans la salle de réunion de ladite Commission.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne dûment mandatée et ayant une bonne connaissance du dossier.

objet de la présente Demande de Cotation est de deux (02) mois. Ce délai court à compter de la date de notification de l'ordre de service de commencer les prestations.

14. Allotissement

Le présent avis de consultation n'est pas alloti.

15. Attribution

Le Maître d'Ouvrage attribuera la lettre commande au soumissionnaire ayant présenté une offre remplissant les critères de qualification technique et financière requises et dont l'offre est évaluée la moins-disante en incluant le cas échéant les remises proposées.

16. Durée de validité des Cotations

Les soumissionnaires restent engagés par leurs Cotations pendant 90 jours à partir de la date limite fixée pour la remise des Cotations.

17. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables auprès de l'Unité de Suivi et de Coordination du Programme C2D – Formation Professionnelle, sise au troisième étage de l'Immeuble MAMCH à Nlongkak ou en ligne sur la plateforme COLEPS aux adresses <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm> ou tout autres moyens de communication électronique indiqué par le Maître d'ouvrage.

18. Lutte contre la corruption et les mauvaises pratiques

Pour toute dénonciation pour des pratiques, faits ou actes, tentative de corruption ou faits de mauvaises pratiques, bien vouloir appeler la CONAC au numéro 1517, l'Autorité chargée des Marchés Publics (MINMAP) SMS ou appel aux numéros suivants : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48.

Yaoundé, le

03 JUIN 2025

Copies

- MINMAP ;
- MINEFOP/CAB ;
- ARMP ;
- Président CIPM / MINEFOP ;
- Affichage - chrono (pour information/publication)



Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou autorité administrative compétente, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de la Cotation. Elles doivent dater de moins de trois (03) mois ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'avis de Cotation.

En cas d'absence ou de non-conformité d'une pièce du dossier administratif lors de l'ouverture des plis, après un délai de 48 heures accordé par la Commission, l'offre sera rejetée.

11. Recevabilité des Cotations

Les pièces administratives, la cotation technique et la cotation financière doivent être transmises exclusivement par voie électronique via la plateforme COLEPS aux adresses <http://www.marchespublics.cm> ou <http://www.publiccontracts.cm> au plus tard le **02 JUIL 2025** à 11 heures.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions de la DC sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence du cautionnement de soumission, timbré, acquitté à la main accompagnée du récépissé délivré par la CDEC délivré par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre en charge des finances pour émettre les cautionnements dans le domaine des marchés publics, entraînera le rejet pur et simple de la cotation sans aucun recours.

N.B : Un cautionnement de soumission produit mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considéré comme absent.

Le cautionnement de soumission présenté par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

12. Critères d'évaluations

12.1-Critères éliminatoires

Le non- respect desdits critères entraîne le rejet de la cotation du soumissionnaire.

Il s'agit notamment :

- non-production dans un délai de 48h après l'ouverture des plis, d'une pièce du dossier administratif jugée non conforme ou absente ;
- absence du cautionnement de soumission timbré, acquitté à la main, accompagné du récépissé de la CDEC à l'ouverture ;
- fausses déclarations, les manœuvres frauduleuses ou la falsification de pièces ;
- non-respect de 5 critères essentiels sur 6 ;
- absence de la déclaration sur l'honneur de non abandon de l'exécution d'une prestation au cours des trois dernières années ;
- absence d'un prix unitaire quantifié dans l'offre financière ;
- absence de la copie de sauvegarde en cas de dysfonctionnement de la plate-forme COLEPS ;
- absence de la Charte d'intégrité signée sur l'honneur ;
- absence de la déclaration Environnemental et Social signée sur l'honneur.

12.2-Critères essentiels

Les critères essentiels à la qualification des soumissionnaires porteront sur :

- Les références du soumissionnaire ;
- Le personnel d'exécution ;
- La conformité du matériel proposé ;
- Le délai d'exécution ;
- Les preuves d'acceptation des conditions du Marché ;
- La capacité financière d'au moins 50% de l'enveloppe prévisionnelle.

13. Délai d'exécution

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage ou le Maître d'Ouvrage Délégué pour la réalisation des prestations

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix – Travail – Patrie

MINISTERE DE L'EMPLOI ET DE LA
FORMATION PROFESSIONNELLE

SECRETARIAT GENERAL

DIRECTION DES AFFAIRES GENERALES



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace – Work – Fatherland

MINISTRY OF EMPLOYMENT
AND VOCATIONAL TRAINING

SECRETARIAT GENERAL

DEPARTMENT OF GENERAL AFFAIRS

NOTICE OF CONSULTATION FOR A REQUEST FOR QUOTATION

N° 00002/DC/MINEFOP/CIPM/2025 OF 03 JUN 2025

RELATING TO THE CONNECTION OF THE MAROUA VOCATIONAL TRAINING CENTRE (VTC) TO THE CAMWATER NETWORK

1. Subject of the Request for Quotation

With a view to commissioning the Maroua Vocational Training Centre (VTC), the Minister of Employment and Vocational Training has issued an invitation to tender relating of work to connect the centre to the CAMWATER network.

2. Consistency of services

The services covered by this consultation consist of the manufacture, supply and installation of the following items:

- ✓ Site installation;
- ✓ Construction project and alignment plan;
- ✓ Staking;
- ✓ Excavation to find pipes;
- ✓ Trench for laying pipes;
- ✓ Delivery and distribution pipe;
- ✓ Supply and installation of 20 cm thick sand;
- ✓ Supply and installation of wire mesh;
- ✓ Supply and installation of 60/50 reducer and other accessories;
- ✓ Supply and installation of 60 mm HDPE pressure pipe distribution pipe with shut-off valves, including accessories;
- ✓ Supply and installation of 32 mm galvanised pipe for taps (height BF);
- ✓ Supply and installation of the 50 mm diameter panflex distribution pipe to connect the buildings, including accessories;
- ✓ Supply and installation of the 50 mm diameter panflex distribution pipe to connect the hydrant, including accessories;
- ✓ Supply and installation of connection fittings (elbows and tees Ø 50 mm, Ø32 mm etc.);
- ✓ Supply and fit 20/27 tap;
- ✓ Supply and installation of 50 mm shut-off valve including accessories;
- ✓ Construction of a manhole in concrete dosed at 250kg/m3;
- ✓ Ø60 BB gate valve;
- ✓ Pressure test and disinfection;
- ✓ Transport of equipment ;
- ✓ Camwater meter connection and subscription.

3. Participation and origin

Participation in this consultation is open on equal terms to companies under Cameroonian law with experience in electrification works, meeting the qualification criteria set out in this Request for Quotation and not on the United Nations, European Union or French embargo, money laundering and/or anti-terrorism lists.

4. Financing

The services covered by this Request for Quotation are financed by the resources of the Allocation Agreement N°CCCM 1277 01 P.

5. Submission method

The submission method chosen for this Request for Quotation is exclusively online.
Please consult the online submission procedure in the appendix to this Request for Quotation.

6. Consultation of the Request for Listing File

The File may be consulted during working hours at the Directorate of General Affairs of the Ministry of Employment and Vocational Training located in Nlongkak or at the Project Monitoring and Coordination Unit (USCP) at the C2D Vocational Training Programme on the 2nd floor of the MAMCH Building located at the Nlongkak roundabout in Yaoundé Tel: 698212632/694149972, as soon as the first notice is published.

It can also be consulted online on the Cameroon On Line E-procurement System (COLEPS) platform at <http://www.marchespublics.cm> and <http://www.publiccontracts.cm>.

7. Acquisition of the Request for quotation file

The file can be obtained on presentation of a receipt for payment of a non-refundable sum of fifty thousand (50,000) CFA francs payable to the public treasury against receipt.

8. Bid Bond

Each tenderer must enclose with his administrative documents a stamped, hand-paid bid bond, accompanied by a receipt issued by the Caisse des Dépôts et de Consignation certifying payment of the sum of four hundred and fifty thousand (450,000) FCFA issued by a financial institution approved by the Minister of Finance to issue bonds in the field of public contracts, the list of which is given in Exhibit 10 of the Consultation Documents, valid for up to thirty (30) days beyond the initial date of validity of the tenders.

The absence of the bid bond as described will result in the outright rejection of the tender.

NB: A bid bond produced but having no connection with the consultation concerned is considered to be absent.
A bid bond submitted by a tenderer during the bid opening session is inadmissible.

9. Submission of Tenders

Tenders must be sent exclusively electronically via the COLEPS platform to the addresses <http://www.marchespublics.cm> or <http://www.publiccontracts.cm> by no later than local time 02 JUN 2025 at 11 am. A back-up copy of the tenders recorded on one (01) USB key or CD/DVD must be sent to the Public Procurement Department of the Ministry of Employment and Vocational Training located on the 3rd floor of the Nlongkak ministerial building, in a sealed envelope in a small envelope clearly and legibly marked 'back-up copy' and bearing the mention :

REQUEST FOR QUOTATION N° 00002/DC/MINEFOP/CIPM/2025 OF 03 JUN 2025
RELATING TO THE CONNECTION OF THE MAROUA VOCATIONAL TRAINING CENTRE (VTC) TO THE CAMWATER NETWORK

"TO BE OPENED ONLY DURING THE COUNTING SESSION"

10. Opening of the envelopes

Tenders will be opened on ~~02 JUL 2025~~ at 12 p.m. by the Internal Contract Award Commission in the Commission's meeting room.

Only tenderers may attend this opening session or be represented by a duly authorised person with a good knowledge of the file.

Under penalty of rejection, the required documents in the administrative file must be produced in originals or in certified copies by the issuing department or competent administrative authority, in accordance with the provisions of the Special Regulations for Listing. They must be less than three (03) months old or have been established after the date of signature of the listing notice.

In the event of the absence or non-conformity of a document in the administrative file when the tenders are opened, after a period of 48 hours granted by the Commission, the tender will be rejected.

11. Admissibility of Quotes

The administrative documents, the technical quotation and the financial quotation must be sent exclusively by electronic means via the COLEPS platform to the following addresses: <http://www.marchespublics.cm> or <http://www.publiccontracts.cm> no later ~~02 JUL 2025~~ at 11 a.m.

Any offer which is incomplete in accordance with the requirements of the DC will be declared inadmissible. In particular, the absence of the bid bond, stamped and paid by hand, accompanied by the receipt issued by the CDEC issued by a body or financial institution approved by the Minister in charge of finance to issue bonds in the field of public contracts, will result in the outright rejection of the quotation without any appeal.

N.B.: A bid bond produced but having no connection with the consultation concerned is considered to be absent.

A bid bond submitted by a tenderer during the tender opening session is inadmissible.

12. Evaluation criteria

12.1-Elimination criteria

Failure to comply with these criteria shall result in the rejection of the tenderer's quotation.

These include:

- a. failure to produce within 48 hours after the opening of the tenders, a piece of the administrative file deemed non-compliant or absent;
- b. absence of the stamped, hand-paid bid bond, accompanied by the CDEC receipt on opening;
- c. false declarations, fraudulent maneuvers or falsification of documents ;
- d. failure to meet 5 out of 6 essential criteria ;
- e. absence of a declaration on honour that it has not abandoned the performance of a service over the last three years;
- f. absence of a quantified unit price in the financial offer;
- g. absence of the backup copy in the event of a malfunction of the COLEPS platform;
- h. Absence of the Integrity Charter signed on honour;
- i. absence of the Environmental and Social declaration signed on honour.

12.2-Essential criteria

The essential criteria for the qualification of tenderers will relate, by way of indication, to :

- The tenderer's references;
- Execution personnel;
- Conformity of the equipment proposed;
- The execution time;
- Proof of acceptance of the terms and conditions of the contract;
- Proof of access to a credit line or a financial capacity at least equal to half the amount of the provisional budget.

13. Estimated execution time

The maximum period set by the project owner or the delegated project owner for carrying out the services covered by this Request for Quotation is **two (02) months**. This period runs from the date of notification of the service order to begin the services.

14. Allotment

These services are not allotted

15. Attribution

The project owner or the delegated project owner will award the order letter to the bidder who has submitted a bid meeting the required technical and financial qualification criteria and whose bid is evaluated as the lowest, including any proposed discounts.

16. Duration of Quotes

Bidders remain bound by their Quotations for 90 days from the deadline set for the submission of Quotations.

17. Additional information

Additional information may be obtained during working hours from the C2D Programme Monitoring and Coordination Unit - Vocational Training, located on the third floor of the MAMCH Building in Nlongkak or online on the COLEPS platform at <http://www.marchespublics.cm> and <http://www.publiccontracts.cm> or any other electronic means of communication indicated by the Contracting Authority.

18. Fight against corruption and bad practices

For any denunciation of practices, facts or acts, attempted corruption or bad practices, please call CONAC at the number 1517, the Public Procurement Authority (MINMAP) SMS or call the following numbers: (+237) 673 20 57 25 and 699 37 07 48.

Yaoundé, the **03 JUN 2025**

Copies

- MINMAP ;
- MINEFOP/CAB ;
- ARMP ;
- CIPM President/MINEFOP ;
- Chrono display (for information/publication).

